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 Věc: Vyjádření k vystoupení Obce Hřibiny - Ledská 

 

  

 Rád bych se vyjádřil k pomluvám a informacím ohledně vystoupení Obce Hřibiny – 

Ledská z Dobrovolného svazku „Obecní voda“ a dále k článku vydaného v Obecních listech – 

zpravodaj obce HŘIBINY – LEDSKÁ 2/2023.  

Dovolte mi, abych zrekapituloval celé dění spojené s tímto vystoupením. Pominuli skutečnost, 

že výstavba vrtu na Velké Ledské nám byla tajena po dobu několika let a vše jsme se náhodou 

dozvěděli v říjnu loňského roku, měl jsem pocit maličkého podvodu již tehdy. S příchodem 

nového vedení v podobě Ing. Jany Libotovské jako starostky obce Hřibiny – Ledská jsme 

očekávali vstřícnější a otevřenější jednání.  Snad i proto jsme na základě několika písemných 

vyjádření od její osoby ohledně budování úpravy vody na Velké Ledské souhlasili se změnou 

PRVK a dalších povolení ohledně dle jejích slov ZÁLOŽNÍHO zdroje vody. Bohužel záložní 

není až tak pravda. Rovněž tvrzení v žádosti o dotaci na úpravnu vody je zcela zcestné. Nejen 

že ze záložního zdroje se najednou stává zdroj hlavní pro obec Hřibiny – Ledská, ale i tvrzení 

o problémech s dodávkami vody je zcela mylné (příloha  - vyjádření provozovatele firmy 

AQUA SERVIS a.s. RK). Další mylné tvrzení o tom že DSO „Obecní voda“ neplní svou 

funkci díky špatným vztahům, není na místě (příloha – žádost o dotaci). Jediný problém 

v DSO „Obecní voda“ je ohledně nákladů na čistění balastních vod v Častolovicích, ale to se 

obce Hřibiny – Ledská netýká. Naopak obec nikdy nepocítila jakýkoliv problém 

s provozováním vodovodu a to v podobě ročních finančních prostředků z rozpočtu DSO 

„Obecní voda“ (více než 100.000,-Kč), tak i v řešení problémů ve zmíněné obci, například 

oprav vodovodu za hospodou na Hřibinách, které jsem osobně řešil s provozovatelem. Tuto 

dotaci což je s podivem podpořil i starosta Častolovic a jako krajský zastupitel hlasoval 

kladně, čímž dle mého názoru poškodil DSO „Obecní voda“.  

Je rovněž s podivem jednání představitelů obce, když ještě na jednání DSO „Obecní voda“ 

27.6.2023 na dotaz zástupců z Olešnice ohledně uvedených skutečností, nám bylo sděleno, že 

se nic nepřipravuje a vše je v pořádku. Dva dny na to ovšem ze strany obce Hřibiny – Ledská 

přišlo prostřednictvím datové schránky oznámení o vystoupení obce Hřibiny – Ledská z DSO 

„Obecní voda“ v souladu se stanovami DSO „OV“ (příloha  - stanovy). Okamžitě jsem začal 

řešit vše co je spojené s tímto odchodem. Jednak jsem musel oslovit Ministerstvo zemědělství 

ohledně vyjádření k dotaci na stávající vrt, úpravnu vody a vodojem na které jsme v roce 2014 

obdrželi dotaci a udržitelnost je deset let – tedy do konce roku 2024. Pokud by ministerstvo 

nesouhlasilo, nemohla by obec Hřibiny – Ledská z DSO „Obecní voda“ odejít, nebo by bylo 

možno i krácení či vrácení dotace ve výši 9.748.000,-Kč. Dále jsem kontaktoval poskytovatele 

dotace na výstavbu kanalizace Olešnice – Čestice a intenzifikace ČOV Častolovice o jejich 

vyjádření k jejich dotačnímu titulu ve výši 73.646.667,-Kč. Také jsem oslovil zpracovatele 

koncesní smlouvy uzavřené před dvěma lety o zpracování dodatku k této smlouvě již bez obce 

Hřibiny – Ledská. Rovněž jsem kontaktoval provozovatele vodovodu a kanalizace firmu 

AQUA SERVIS a.s. RK ohledně požadavku na provozování majetku DSO „Obecní voda“ 

v roce 2024 a vyhotovení dohody vlastníků související infrastruktury vodovodu pro veřejnou 



potřebu.  Nemusím zdůrazňovat, že jsem po celou dobu prázdnin doplňoval informace 

ohledně uvedených požadavků.  Po obdržení částečných vyjádření jsem na konci prázdnin 

svolal jednání DSO „Obecní voda“ a informoval jsem přítomné o uvedených skutečnostech. 

Rovněž jsem je informoval o článku V. odst. 5 stanov DSO „OV“ ohledně vypořádání 

majetku. Bohužel stanovy se tvořily v době (rok 2005), kdy si obce věřily a kdy nikdo 

nepředpokládal nějaký rozchod či případné nesmyslné požadavky jednotlivých stran. Paní 

starostka ve svém článku uvádí, že jsem vykalkuloval astronomickou částku 23 mi. Kč. Ano 

to je pravda a chtěl jsem výbor DSO „OV“ upozornit na tuto skutečnost a vyvolat případné 

společné jednání o výši vypořádacího podílu obce Hřibiny – Ledská. Výše majetku DSO 

„OV“ k 31.12.2022 činila celkovou 198.442.944,-Kč. Z toho kanalizace tvořila částku 

169.107.345,-Kč a vodovod 29.335.939,-Kč. Výše vypořádacího podílu je uváděna poměrem 

na počet obyvatele obcí. Počet obyvatel k 1.1.2023 je  – Častolovice 1707, Čestice 612, 

Olešnice 478, Hřibiny 366. Podíl obce Hřibiny – Ledská je tedy 11,5% a to činí částku 

22.820.939,-Kč. Samozřejmě jsem tím chtěl informovat výbor DSO „OV“ o tom, že by 

nebylo tak zcela férové chtít po kolaudaci nové kanalizace Olešnice – Čestice a intenzifikaci 

ČOV Častolovice v celkové výši 143.277.822,-Kč (kdy již ke zmíněné dotaci členské obce 

Čestice a Olešnice přispěly svými úvěry a mimořádnými finančními příspěvky ve výši 

59.280.098,-Kč) finanční podíl pro vystupující obec z této akce. Mnohým by mohlo zdát 

načasování vystoupení z DSO „Obecní voda“ zcela účelové. Rovněž by nebylo férové 

požadovat finanční vypořádání z majetku, který do provozování vložily jednotlivé členské 

obce. Dal jsem tedy zúčastněným podnět pro jednání do jednotlivých zastupitelstev a čekal na 

jejich vyjádření a názory. Je s podivem, že obec Hřibiny – Ledská ani po urgenci 20.9.2023 

nedalo jakékoliv vyjádření nebo názor. Následně jsem přímo oslovil zastupitele obce Hřibiny 

– Ledská, abych je osobně informoval o jednání a postupu dalšího směru ve věci vystoupení 

jejich obce z DSO „Obecní voda“. Rovněž jsem osobně navštívil i zastupitelstvo Městyse 

Častolovice, abych je rovněž informoval a poradil se na dalším postupu. Zde byl požadavek 

jasný – oslovit právní kancelář v HK o jejich právní posouzení. Názor právního zástupce DSO 

„OV“ pro ně nebyl relevantní. Mezi tím jsem s naším právním zástupcem připravil Dodatek 

č.2 ke stanovám DSO „Obecní voda“, který řešil i jinou možnost vyrovnání majetku 

s vystupující obcí. Tento dodatek jsem zaslal na jednotlivé členské obce a ve třech krom 

Častolovic došlo ke schválení. Bohužel ani po právním názoru obou právních zástupců 

prezentovaných zastupitelům v Častolovicích nedošlo na podruhé ke schválení, což je 

s podivem, neboť tento dodatek č.2 spíše zvýhodňuje zbylé členské obce DSO „OV“ včetně 

Častolovic.  

Opět se musím vrátit k článku ve zpravodaji obce Hřibiny – Ledská ve kterém paní starostka 

Libotovská v samém závěru uvádí, že situace je extrémně složitá a vyhrocená. S tímto zcela 

souhlasím, nicméně jak pro koho. Podařilo se mi připravit Dodatek koncesní smlouvy, 

Dohodu vlastníků související infrastruktury vodovodu pro veřejnou potřebu a Dodatek stanov 

č. 2, který jak jsem se zmiňoval, jsem osobně předeslal v jednotlivých zastupitelstvech 

členských obcí. Otázkou zůstává co připravila obec, která se připravovala na vystoupení 

z DSO „OV“ několik let. Vedení obce sice tvrdí, že po celou dobu jsme vyjadřovali ochotu a 

snahu dohodnout se, opak je ale pravdou a není ani v nejmenším nápomocno s přípravou 

materiálů spojených s vystoupením. Když někdo odchází, měl by mít zjištěny veškeré 

podrobnosti a navrhovat řešení včetně smluv, koncese a vypořádání majetku. Bohužel vedení 

jen sedí za stolem a starostka rozesílá výzvy k řešení. Dále je také v rozporu informace o mém 

nařčení z vyhrožování a nátlaku na představitele obce. Z mé strany jsem starostce ani 

místostarostovi nijak nevyhrožoval ani nevyvíjel nátlak. Naopak ze strany paní starostky jsem 

obdržel 8 žádostí vše druhu, ve kterých mě jako předsedu vyzývá k něčemu, co přísluší ke 

schválení výboru a ne mé osobě (to samé platí i na obcích kdy rozhoduje zastupitelstvo). Toto 

si vysvětluji tím, že je ve své funkci nová a nemá patřičné zkušenosti, neboť i požadovaný 

audit za rok 2023 se může vykonat až následující rok 2024 a DSO „OV“ se musí řídit 



zákonem o obcích a stanovami, ať jsou jakkoliv staré. Bohužel ji v tomto neporadil ani její 

zástupce, který mě naopak před svědky urazil hanlivým výrokem na mou osobu. 

Závěrem bych si dovolil tvrdit, že jako předseda jsem vyvinul maximum činnosti a vstřícnosti 

v jednáních a tudíž si ani v nejmenším nezasloužím tvrzení uváděná na veřejnosti, při jednání 

zastupitelstva obce Hřibiny – Ledská ani v plátku vydaného obcí. Občany chci ujistit, že voda 

z vodovodního řadu poteče nadále a veškeré případné dopady pro zbylé členské obce se jistě 

ve zdaru vyřeší. Musíme si uvědomit, že nikdo z vedení členských obcí a výboru DSO 

„Obecní voda“ nemá právní vzdělání, proto využíváme právních služeb několika advokátních 

kanceláří. Veškerá další jednání se tedy přesunou na rok 2024. 

    
 

 

     Vondráček Petr, předseda DSO „OV“ 

 


